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Balani şcu (MMAP): Cei care sunt implica ţi pe fluxul Sistemului de 
Garan ţie-Returnare trebuie s ă rezolve problemele care apar | 
AGERPRES • Actualizeaz ă lumea. 

O listă de peste 20 de probleme persistă în activitatea Sistemului de 
Garanţie-Returnare (SGR), cum ar fi automatele care nu merg ori sacii care 
nu sunt ridicaţi la timp, iar cei care sunt implicaţi pe acest flux trebuie să le 
rezolve, a declarat, luni, într-o conferinţă de specialitate, Bogdan Balanişcu, 
secretar de stat în Ministerul Mediului, Apelor şi Pădurilor (MMAP). 
 
În opinia sa, aceste probleme vor fi rezolvate în perioada următoare. El a 
subliniat că România se află în prima jumătate a ţărilor europene care a pus 
în implementare acest sistem de garanţie-returnare. 
 
"Prin faptul că primim pe un ambalaj cei 0,50 lei înapoi, suntem în prima 
jumătate a clasamentului. Încă mai sunt unele probleme pe sistemul SGR. 
Suntem conştienţi de lucrul acesta - şi cei care sunt implicaţi pe fluxul SGR 
trebuie să-şi facă treaba şi să rezolve acele probleme care mai apar, ba cu 
automatele care nu merg, ba cu sacii care nu sunt ridicaţi la timp. Noi am 
făcut şi o inventariere din punctul acesta de vedere, apropo de sistemul 
SGR. Am găsit o listă de peste 20 de probleme care încă persistă în 
această activitate - şi care, cu siguranţă, în perioada următoare vor fi 
rezolvate, dar discutăm în egală măsură de cel mai amplu proiect logistic la 
nivel naţional de la Revoluţie încoace", a menţionat Bogdan Balanişcu, la 
conferinţa "CSR şi sustenabilitate", organizată de Ziarul Bursa. 
 
El a subliniat că Sistemul de Garanţie-Returnare este un proiect foarte 
eficient având în vedere cifrele raportate privind cantităţile de deşeuri 
recuperate. 
 



"Acum 2,5 ani, aproximativ, am încercat să creăm un program la Ministerul 
Mediului, care se numea Curăţăm România, în care finanţam UAT-urile să 
desfăşoare diferite campanii de strângere a deşeurilor abandonate de pe 
raza teritorială, cu voluntari, cu companii, cu şcoli, cu licee ş.a.m.d. Noi am 
alocat un buget de 20 de milioane de lei. Gândiţi-vă că, pentru acest tip de 
efort, România a cheltuit şi cheltuie sume foarte mari de bani, ca să reuşim 
să adunăm deşeurile abandonate. Sistemul SGR tocmai asta face: ne ajută 
să avem mai puţine deşeuri abandonate pe teritoriul României. Mergem la 
sursă. Nu inventăm apa caldă. A avea grijă de ceea ce generăm noi, prin 
activitatea noastră de zi cu zi ca indivizi sau ca organizaţii, să încercăm să 
generăm cât mai puţine deşeuri, nu este o chestiune nouă. Acest lucru s-a 
întâmplat în lumea aceasta şi acum zeci de ani în urmă. Cred că am avut, 
la un moment dat, o perioadă în care am uitat de lucrurile astea - şi acea 
uitare a noastră ne-a dus în faţa faptului în care, dacă desfăşurăm o 
activitate de colectare de PET-uri de pe Lacul Bicaz, ne speriem de 
volumele de acolo sau de pe oricare alt curs de apă", a mai spus 
demnitarul. 
 
El a subliniat că, în prezent, societatea generează mult mai mult deşeu 
decât generau părinţii sau bunicii noştri, în condiţiile în care orice lucru 
cumpărat "este ambalat într-o punguţă sau o cutiuţă, care devine deşeu în 
secunda doi". 
 
"Dacă ne ducem în comunităţile noastre sau în mediul rural, vedem că sunt 
zone care au devenit gropi de gunoi. De ce? Pentru că am uitat să avem 
grijă de gunoiul pe care îl generăm noi, coroborat cu faptul că societatea, 
astăzi, generează mult mai mult deşeu decât generau părinţii sau bunicii 
noştri. Orice lucru pe care îl cumpărăm astăzi, îl cumpărăm ambalat într-o 
punguţă sau o cutiuţă care devine deşeu instant, în secunda doi", a mai 
spus Bogdan Balanişcu. 
 
În opinia sa este nevoie de un efort comun, stat şi mediul privat, pentru a 
veni cu mecanisme de finanţare sau politici publice pentru un mediu mai 
curat astfel încât, atunci când vom ieşi în weekend cu copiii în pădure, să 
ne bucurăm de natură, fără să ne împiedicăm de gunoaie.  
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Aproximativ 450.000 de români, beneficiari ai Progr amului Casa Verde 
în ultimii doi ani | AGERPRES • Actualizeaz ă lumea. Play 

Aproape 150.000 de case beneficiază de Programul Casa Verde, accesat 
în ultimii doi ani, astfel că numărul românilor care folosesc curent electric 
verde se ridică la 450.000, cu o medie de trei persoane pe familie, a 
declarat, luni, într-o conferinţă de specialitate, Bogdan Balanişcu, secretar 
de stat în Ministerul Mediului, Apelor şi Pădurilor (MMAP). 
 
"Sunt linii de finanţare cu impact semnificativ în rândul populaţiei. De 
exemplu, Programul Casa Verde Fotovoltaice am reuşit să-l eficientizăm 
foarte mult în ultimii doi ani. Programul a avut în ediţia trecută aproximativ 
80.000 de beneficiari, iar anul acesta tocmai s-a încheiat programul şi 
discutăm de aproximativ 67.000 de case de români care vor beneficia de 
panouri fotovoltaice. (...) În doi ani, discutăm de aproape 150.000 de case, 
ceea ce înseamnă probabil în jur de 450.000 de români, media statistică 
fiind de trei persoane pe familie. Deci, discutăm de circa 450.000 de români 
care beneficiază de curent electric produs verde", a menţionat Bogdan 
Balanişcu, la conferinţa "CSR şi sustenabilitate", organizată de Ziarul 
Bursa. 
 
Potrivit acestuia, anul acesta a fost finanţată şi sursa de stocare, respectiv 
acumulatorii, ceea ce înseamnă beneficii suplimentare atât pentru casa 
unde vor fi montate panourile fotovoltaice, cât şi pentru instalatorii care 
lucrează în cadrul programului, în condiţiile în care a sporit suma de 
finanţare de la 20.000 lei la 30.000 lei. 
 
"Am eficientizat foarte mult programul. Se aplică online, procedura este 
destul de rapidă, nu mai este nevoie de resursă umană în cadrul 
Administraţiei Fondului pentru Mediu ca să evalueze 80.000 de dosare cu 
hârtii, cu acte, sau 67.000 de dosare, cum a fost anul acesta. Instalatorul 
doar verifică dacă corespund adresele, datele - şi poate să treacă în faza 



de montare efectivă a panourilor fotovoltaice", a adăugat secretarul de stat. 
 
El a explicat că, un aplicant, o persoană fizică, nici măcar nu trebuie să mai 
iasă din casă, să se ducă la un ghişeu sau la un birou ca să obţină una 
dintre hârtiile de care are nevoie. 
 
"Am simplificat foarte mult procedura, în sensul în care discutăm de o copie 
de buletin, de un extras de carte funciară pe care îl putem obţine online 
foarte uşor - şi de dovada faptului că n-avem datorii la Finanţele Publice, 
care în foarte multe judeţe este o hârtie pe care o putem obţine într-o 
interacţiune în mediul online. Nu mai e nevoie de drumuri, de deplasări, de 
cozi sau de vestitul dosar cu şină pentru a aplica în cadrul acestui 
program", a mai spus Bogdan Balanişcu. 
 
El a subliniat că cererea este foarte mare, iar banii se termină în primele 2-
3 minute. 
 
"Cred că aţi văzut că banii se termină în primele 2-3 minute, de obicei. Este 
o cerere foarte mare. Solicitantul îşi încarcă documentele în platformă, într-
un format PDF. În partea a doua îşi alege un furnizor, un instalator, acea 
companie care să vină să monteze panourile fotovoltaice", a precizat 
secretarul de stat. 
 
Înscrierile pe regiuni în sesiunea Casa Verde 2024 au avut loc între 27 
septembrie şi 8 octombrie, sesiunea de anul acesta având un buget record 
de 2 miliarde de lei şi o finanţare per beneficiar eligibil de 30.000 de lei 
pentru panouri solare şi baterii de stocare a energiei. 
 
Ultima sesiune de înscriere pentru acest an în cadrul Programului Casa 
Verde Fotovoltaice, respectiv cea a unităţilor de cult, s-a încheiat în 9 
octombrie, bugetul de 20,1 milioane lei alocat acestei sesiuni fiind rezervat 
integral. AGERPRES/(AS - autor: Nicoleta Bănciulea, editor: Andreea 
Marinescu, editor online: Irina Giurgiu) 
 


